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22. juli 2014 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. Naalakkersuisuts borgermøde i Maniitsoq: 

 

1. Hvornår besluttede Naalakkersuisut, at der skulle afholdes borgermøde i Maniitsoq den 9. 

juni, og var det på dette tidspunkt kendt, at Siumut skulle afholde landsmøde på samme 

tidspunkt? 

 

2. Hvor mange borgermøder har Naalakkersuisut afholdt siden sin tiltrædelse, og på hvor 

mange af disse har samtlige medlemmer af Naalakkersuisut fra Siumut været til stede? 

 

3. Hvad var årsagen til, at ingen af Naalakkersuisut-medlemmerne fra Atassut deltog i det 

pågældende borgermøde? 

 

4. Naalakkersuisut bedes redegøre for på hvilken måde hver af de syv medlemmer af 

Naalakkersuisut blev transporteret til borgermødet i Maniitsoq. Såfremt transport den ene 

eller den anden vej er foregået med båd bedes Naalakkersuisut vedlægge en KOMPLET 

passagerliste, så offentligheden kan få indblik i, hvem der har været ombord. 

 

5. Hvad var årsagen til, at Naalakkersuisut fandt det nødvendigt at arrangere et så stort 

anlagt borgermøde i netop Maniitsoq, og hvorfor skulle det arrangeres samtidig med Siumuts 

landsmøde? 

(Medlem af Inatsisartut Andreas Uldum, Demokraterne) 

 

Begrundelse: 

Jeg kan lige så godt sige det som det er. Naalakkersuisut har ret til at arrangere alle de borgermøder, 

de har lyst til. Det er der intet ulovligt i. Der er således heller intet ulovligt i det borgermøde, der er 

blevet afholdt i Maniitsoq.  

 

Men det er skandaløst og moralsk forkasteligt, at man udelukkende arrangerer et borgermøde, så det 

kan retfærdiggøre, at partiet Siumut kan spare nogle udgifter til det landsmøde, der blev afholdt i 

samme by på samme tid.  

 

Sagt på en anden måde; hvis ikke Siumut havde afholdt landsmøde i Maniitsoq, så havde der heller 

ikke været noget borgermøde.   

 

Jeg ser frem til at modtage nogle præcise svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage.  


